
2014D19395 Lijst van vragen 

De vaste commissie voor Defensie heeft een aantal vragen voorgelegd 
aan de Minister van Defensie over de brief d.d. 21 mei 2014 over het 
Jaarverslag van het Ministerie van Defensie over 2013 (Kamerstuk 
33 930 X, nr. 1). 

De voorzitter van de commissie, 
Ten Broeke 

De adjunct-griffier van de commissie, 
Mittendorff 
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Nr. Vraag 

1 Op welke wijze kan de versterkte rol van de Commandant der 
Strijdkrachten (CDS) helpen om het financieel beheer in de 
toekomst te verbeteren? 

2 Op welke wijze kan het programma Enterprise Resource Planning 
(ERP) helpen om het financieel beheer in de toekomst te verbeteren 
en welke stappen zijn er volgens u nodig om ERP tot prioriteit te 
behandelen binnen de defensieorganisatie? 

3 Op welke wijze heeft de Nota «In het belang van Nederland»1 

bijgedragen aan een beter financieel beheer bij uw ministerie en 
hoe zal dit in de toekomst bijdragen aan een beter financieel 
beheer? 

4 Kunt u beoordelen of het mogelijk was/is om voor het programma 
Strategic Process and Enabled Reengineering (SPEER) en het 
herbeleggingsplan Vastgoed Defensie en het programma voor het 
financieel beheer dezelfde structuur aan te houden als materieelbe-
heer, wat volgens het geplande tijdschema uitgevoerd is en nu 
inmiddels het materieelbeheer op orde is? 

5 Kunt u aangeven wat de plannen zijn voor het restant bedrag van 
115 miljoen euro die in 2015 extra wordt geïnvesteerd, naast 41 
miljoen euro die wordt gebruikt om aangekondigde bezuinigings-
maatregelen in het operationele domein terug te draaien, dan wel 
te verzachten? 

6 Kunt u aangeven hoe u de tekorten aan technisch personeel en 
reserveonderdelen na 2016 verwacht op te lossen en hoe u de 
gestelde doelen en middelen op elkaar laat aansluiten? 

7 Welke ervaringen zijn met de patriotmissie opgedaan, sinds de 
uitzendbescherming is aangepast? 

8 Kunt u aangeven welke resultaten zijn geboekt bij de nationale inzet 
van de marine voor de kust van Nederland tegen drugscriminali-
teit? 

9 Wat zijn de operationele consequenties van de vertraging in de 
reorganisatie van de Defensie Gezondheidszorg Organisatie? 

10 Om welke reorganisaties gaat het bij de 15% reorganisaties die in 
2014 en 2015 moeten worden voltooid? 

11 Wanneer kunt u duidelijkheid verschaffen over hoeveel medewer-
kers overtollig worden? 

12 Kunt u een actueel overzicht geven van het defensiematerieel dat in 
de verkoop staat? 

13 Hoe vaak is sinds 2010 voorgekomen dat onverkoopbaar defensie-
materieel aan de sloop moest worden aangeboden zoals bij 
bevoorradingsschip Zuiderkruis? Kunt u daar een overzicht van 
geven? 

14 Hoeveel minder inkomsten zijn krijgt u als gevolg van het feit dat de 
Lynx-helikopters en de derde DC-10 niet worden verkocht? 

15 Wanneer verwacht u dat alle voorraden weer volledig zullen zijn 
aangevuld? 

16 Welke mogelijkheden zijn onderzocht om nauwer samen te werken 
binnen de Northern Group? 

17 Wanneer zal de basisimplementatie van ERP zijn voltooid? 
18 Verwacht u mee- of tegenvallers in de vastgoedportefeuille door de 

dalende marktprijzen? 
19 Zijn de 15,3 miljoen euro kosten voor de beveiliging van ambassa-

des en posten in het buitenland alle kosten die u betaalt voor de 
beveiliging van Nederlandse posten in het buitenland of zijn er ook 
kosten die niet worden terugbetaald door de Minister van Buiten-
landse Zaken? 
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20 Waarom is de bijstelling van het verplichtingenbudget van de 
Commandant Luchtstrijdkrachten (CLSK) voor de bijdrage voor de 
Foreign Military Sales (FMS)-case voor F16-opleidingen en 
trainingen in Tucson in de VS (149 miljoen dollar voor vijf jaar) niet 
eerder voorzien, maar wordt deze pas achteraf verantwoord? 

21 Waarom worden de uitgaven voor F-16-opleidingen en trainingen 
in Tucson in de VS in dollar gegeven en niet in euro’s? 

22 Hoeveel bedragen de uitgaven voor F-16-opleidingen en trainingen 
in Tucson in de VS in euro’s? 

23 Wat houdt de bijdrage van 106,5 miljoen euro voor het Strategic 
Airlift Capability C-17 programma precies in? 

24 Is de behoefte aan Vessel Protection Detachements (VPD’s) in 2013 
lager geweest dan initieel werd verwacht? 

25 Wanneer en waarom is het plangetal voor het aantal in te zetten 
VPD’s verlaagd naar 75? Wanneer en waarom is het plangetal voor 
het aantal in te zetten VPD’s verlaagd naar 60? 

26 Kunt u toelichten waarom de (civiel gecontracteerde) oefendoelen 
niet beschikbaar waren? 

27 Welke contractuele gevolgen heeft het niet beschikbaar zijn van de 
(civiel gecontracteerde) oefendoelen gehad voor de andere 
contractpartij? 

28 Is dit aanleiding voor u geweest de (civiel gecontracteerde) 
oefendoelen op een andere wijze te (gaan) organiseren? 

29 Welke gevolgen heeft het niet doorgaan van geplande lanceeroefe-
ningen gehad voor de geoefendheid? Zijn of waren er andere 
mogelijkheden om de geplande lanceeroefeningen anders dan met 
de (civiel gecontracteerde) oefendoelen in te richten? 

30 Welke gevolgen heeft het aantal gerealiseerde VPD’s dan het 
oorspronkelijke plangetal voor de toekomstige planning van het 
aantal in te zetten VPD’s? 

31 Wanneer verwacht u dat de verschillende eenheden van het 
Commando Landstrijdkrachten (CLAS) weer volledig aan hun 
operationele doelstellingen kunnen voldoen en dat de personele en 
materiële problemen zijn opgelost? 

32 Kunt u een overzicht geven van alle gevolgen voor de operationele 
commandocentra door het gedurende zes weken niet kunnen 
verwerken van verwervingsmutaties door het materieel-logistieke 
bedrijf? 

33 Welke andere gevolgen heeft het gedurende zes weken niet kunnen 
verwerken van verwervingsmutaties door het materieel-logistieke 
bedrijf gehad voor de operationele inzetbaarheid, de geoefendheid 
en de mate van gereedheid van de afzonderlijke krijgsmachtsdelen? 

34 Hoe verklaart u het structurele tekort aan reserveonderdelen 
waardoor inzetbaarheidsdoelstellingen voor de helikopters niet 
worden gehaald? Wat is uw inzet om dit op te lossen? 

35 Beschikt u, naast de missie in Mali, nog wel over voldoende 
technisch personeel en volledige «combat ready» bemannings-
leden om Apaches en Chinook helikopters, indien noodzakelijk, in 
te zetten bij andere missies? 

36 Welke wapensystemen van het CLSK kampen nu nog steeds met 
een gebrek aan reserveonderdelen? 

37 Wanneer verwacht u dat de verschillende eenheden van het CLSK 
weer volledig aan hun operationele doelstellingen kunnen voldoen 
en dat de personele en materiële problemen zijn opgelost? 

38 Kunt u aangeven wanneer u verwacht dat de bij vrijwel alle 
helikopters en (transport)vliegtuigen geconstateerde capaciteitspro-
blemen zijn opgelost en kunt u dit uitsplitsen per type helikopter/
vliegtuig? 
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39 Kunt u een toelichting geven op de hogere realisatie van verplich-
tingen, die het gevolg zijn van de F-16 opleidingen in Amerika? 

40 Is het mogelijk de fabrikant aansprakelijk te stellen vanwege de 
extra behoefte aan reserveonderdelen voor de NH-90 vanwege 
bovenmatige slijtage? 

41 Kunt u toelichten waar de slotwetmutatie op de verplichtingen voor 
de taakuitvoering van de luchtstrijdkrachten ter hoogte van 
193.313.000 euro precies uit bestaat, in miljoenen euro’s? 

42 Kunt u toelichten wat de aard en inhoud is van het Production, 
sustainment and follow-on development Memorandum of 
Understanding (PSFD-MoU)? 

43 Waarom is de geraamde betaling van 22,3 miljoen euro uit hoofde 
van het PSFD-MoU in 2013 uitgevoerd, in plaats van in 2014? 

44 Binnen welke termijn komt de investeringsquote weer uit op de 
noodzakelijke 20 procent? Zijn er binnen het NAVO-
bondgenootschap afspraken over de procentuele omvang van de 
investeringsquote? 

45 Welke redenen liggen er aan ten grondslag dat het budget voor 
energie en water 21,6 miljoen euro hoger is uitgevallen dan 
begroot? 

46 Waaraan zijn de extra uitgaven voor energie en water ter hoogte 
van 21,6 miljoen euro precies besteed? 

47 Wat verstaat u concreet onder het materieelbeheer? 
48 Hoe definieert u de kwaliteit van het feitelijke beheer? 
49 Wat betekent het op orde zijn van het materieelbeheer voor de 

feitelijke operationele inzet van de afzonderlijke krijgsmachtsdelen? 
50 Welke specifieke vijf dossiers zijn aangemerkt als aanbestedings-

fouten? 
51 Wat is het totale aantal agentschappen? Hoeveel personen zijn er 

werkzaam bij de agentschappen? Wat is het aantal werkzame 
personen per agentschap? Hoeveel daarvan is burgerpersoneel en 
hoeveel is defensiepersoneel? 

52 Bij welke agentschappen is sprake van externe inhuur en om 
hoeveel en welke functies gaat het? Wat is het aandeel van de 
externe inhuur in de totale (personeels-) kosten van de 
agentschappen? 

53 Welke externen zijn betrokken geweest bij de inhuur onder de post 
juridisch advies, betreft dit alleen de order van de Defensie 
Telematica Organisatie (DTO) bij Doorne advocaten en juristen? Zo 
nee, welke overige kosten vallen onder de post juridisch advies? 

54 In hoeverre is externe inhuur ten behoeve van juridische advies 
noodzakelijk? 

55 Hoeveel juristen zijn heeft u in dienst? 
56 Wat zijn de kosten van de landsadvocaat geweest? Zijn ook andere 

advocaten dan de landsadvocaat voor u werkzaam geweest? Zo ja, 
wat zijn hiervan de kosten? 

57 Zijn er ook overige juridische kosten geweest, zoals griffierecht of 
veroordeling in de proceskosten? Zo ja, wat zijn hiervan de 
totaalkosten? Valt een aandeel van deze kosten onder post juridisch 
advies? Zo nee, onder welke post vallen deze kosten? 

58 Wat zijn de overwegingen geweest bij DTO om voor 3.725 uur ter 
waarde van 1.419.783,76 euro juristen in te zetten op het outsour-
cingtraject Informatievoorziening/Informatie communicatie 
technologie (IV/ICT)? Was DTO bevoegd om deze beslissing 
zelfstandig te nemen of is hiervoor toestemming gevraagd en 
verkregen? Zo ja, aan en van wie? 

59 Wie is verantwoordelijk voor de beslissing van DTO een order te 
plaatsen bij Doorne advocaten en juristen tegen een overschrijding 
van het maximumuurtarief? 
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60 Liggen beoogde besparingen ten grondslag aan de keuze voor een 
outsourcingtraject IV/ICT? Zo ja, zijn de kosten van de externe 
inhuur door DTO van juristen die ingezet worden op het project 
outsourcing IV/ICT vooraf meegenomen in de beoogde 
besparingskosten? 

61 Zal de Kamer de (gereed zijnde) beleidsdoorlichting Kwetsbare 
scheepvaart nabij Somalië ruim voor 3 juli 2014 ontvangen? Zo 
nee, waarom niet?

1 Kamerstuk 33 763, nr. 1
 

5


